
 آرمان ملى: در مهم ترین دیدار هفته دهم لیگ برتر 
سپاهان موفق شد پرسپولیس را در ورزشگاه نقش جهان 

شکست دهد. 

  گزارش بازى 
حساس ترین بازى هفته دهم لیگ برتر فوتبال در حالى 
آغاز شد که شور و هیجان ورزشگاه نقش جهان با حضور 
حدود 55 هزار تماشاگر جو خاصى به این بازى بزرگ 
بخشیده بود. بازى اما متعادل و کم افت و خیز آغاز شد و 
به نظر مى رسید حساسیت زیاد بازى روى تدابیرى که دو 
مربى در نیمه نخست اتخاذ کرده بودند تاثیر گذاشته بود. 
در نیمه نخست تا حدودى سپاهان برتر از پرسپولیس 
بود و دو موقعیت خوب روى ارسال به سمت راست یعنى 
جایى که مدافع چپ پرسپولیس، على نعمتى حضور 
داشت ایجاد کرد. رامین رضاییان اما نتوانست از هیچکدام 
از این دو موقعیت استفاده کند تا نیمه نخست که چندان 
پر افت و خیز دنبال نشد با تساوى بدون گل به پایان برسد. 
در نیمه دوم سپاهان با به زمین آوردن شهریار مغانلو به 
جاى احسان پهلوان نشان داد به دنبال زدن گل برترى 
در نیمه دوم است. نیمه دوم نیز براى سپاهان خوب آغاز 
شد و روى چند موقعیت در یک ربع اول بازى سپاهان 
این موقعیت را داشت تا از حریف خود پیش بیفتد، با این 
حال اما در حالى که موقعیت هاى خوب سپاهان یکى 
پس از دیگرى در جریان بازى از دست مى رفت، این رضا 
اسدى، آقاى گل کنونى مسابقات بود که روى یک ضربه 
ایستگاهى بسیار تماشایى براى سپاهان گلزنى کرد تا 
ورزشگاه نقش جهان منفجر شود. در بیست دقیقه پایانى 
بازى سپاهان دست از بازى تهاجمى کشید و در سوى 
مقابل این پرسپولیس بود که با تعویض هاى متعدد سعى 
در به تساوى کشاندن بازى داشت، پرسپولیس یکى دو بار 
روى توپ هاى ارسالى روى دروازه سپاهان خطرساز شد 
اما هیچ کدام راهى به گل پیدا نکرد تا این سپاهان باشد 
که برنده بازى بزرگ هفته باشد. سپاهان با این پیروزى 
و با توجه به کسر چهار امتیاز انضباطى از این تیم، 15

امتیازى شد و با هشت بازى و یک یا دو بازى کمتر نسبت 
به تیم هاى بالاى جدول به رده پنجم جدول صعود کرد. 

  صحبت گل محمدى 
یحیى گل محمدى پس از شکست پرسپولیس مقابل 
سپاهان اظهار داشت: در مجموع بازى خوبى را از هر دو 
تیم دیدیم. در نیمه اول مى توانستیم از موقعیت هایى که 
داشتیم استفاده کنیم. تیم حریف در نیمه دوم شروع 
خوبى داشت و بازى را به حریف دادیم. در صحنه اى که 
سپاهان گل زد خطا نبود. داور خیلى راحت این موقعیت 
را به سپاهان داد تا گل بخوریم. اختلاف بازى یک گل 
نبود. یک کاشته سرنوشت بازى را رقم زد. وى ادامه داد: از 
موقعیت هایى که داشتیم باید استفاده مى کردیم. در نیمه 
دوم تعویض هایى خوبى انجام دادند و انرژى تیمى بیشترى 
پیدا کردند. بچه هاى ما هم هر چه داشتند در زمین 
گذاشتند و دویدند. اختلاف فقط به خاطر یک کاشته بود 
که حریف از آن استفاده کرد. سرمربى پرسپولیس افزود: 
به نظرم شرایط بازى بازیکنان را وادار کرد که محتاط تر 
باشند و در دفاع قوى تر کار کنند. انرژى بیشترى براى 
دفاع کردن گذاشتند. در این بازى ها 2، 3 موقعیت بیشترى 
به وجود نمى آید و به همین دلیل باید از آن استفاده کرد. 
گل محمدى درباره مصدومان تیمش اظهار داشت: پورعلى 
گنجى و یاسین سلمانى را به خاطر مصدومیت از دست 
دادیم. دیروز هم نبیل مصدوم شد. این ها مى توانستند به 
تیم کیفیت بهترى بدهند. موجودى ما همین بود. هر چه 
بچه ها در توان داشتند استفاده کردند اما متاسفانه شکست 
خوردیم. سپاهان 5 بازى کرده اما بازیکنان ما تعداد زیادى 
مصدوم بودند. بیمارى هم در تیم به وجود آمد تا در تیم 
افت داشته باشیم. براى همین خیلى ها شاید الان به ما 
حمله کنند اما حس و حال را باید از نقل و انتقالات داشتند. 
فشارى که به خودشان مى آورند را باید آن زمان مى آوردند. 
الان یادشان افتاده که این اتفاقات رخ داده است. باید از 
قبل این فکر را مى کردند. این یک پروسه است و الان اتفاق 
نیفتاده است. ما در نقل و انتقالات ضعیف بودیم و حتى تیم 
خودمان را حفظ نکردیم. سرمربى پرسپولیس درباره اینکه 
رضا درویش فکر مى کرد شاید در مدیریت پرسپولیس 
نباشد و به همین دلیل جدى وارد نقل و انتقالات نشد، 
گفت: محدودیت هایى براى تیم ما به وجود آمد. وقتى به 
این داستان ها فکر مى کنم مى بینم همه تیم ها بازیکنان 

خودشان را گرفتند فقط ما نتوانستیم تیم خود را تقویت 
کنیم. فکر نمى کنم این چیزهایى که شما مى گویید دخیل 

باشد. باید از خودش این را بپرسید. 

  نظر مورایس 
ژوزه مورایس بعد از پیروزى یک بر صفر مقابل 
پرسپولیس در نشست خبرى اظهار داشت: خوشحالم 
که عده زیادى از شما را مى بینیم که براى دیدن این 
مسابقه آمده اید. چیزى که خیلى دوست دارم در موردش 
صحبت کنم اینکه همه لذت بردیم و هواداران پرسپولیس 
در امنیت کامل ورزشگاه را ترك کردند و فقط یکسرى 
بطرى پرتاب شده هنگام کرنر زدن که امیدوارم دیگر 
شاهد این مسائل نباشیم. نباید بى احترامى به تیم مقابل 
شود و در کل لذت بردیم. سرمربى سپاهان افزود: با کسر 
4 ا امتیاز از ما بازى براى هر دو تیم حساس تر شده بود. 
بازى مهمى براى هر دوتیم بود چون از پرسپولیس هم 
یک امتیاز کم شده بود و فقط از ما دو تیم فقط امتیاز کم 
کرده بودند ظاهرا همه تیم هاى دیگر همه چیزهایش 
درست بوده است. مورایس تصریح کرد: بازى پایاپایى بود. 
پرسپولیس تیم خیلى خوبى است و مهره هاى خوب دارد. 
در حفظ توپ خیلى خوب عمل کردند و بازیکنان تیم هم 
کیفیت خوبى دارند. هر تیمى گل مى زند لیاقتش را دارد 
ویک گل عالى و غیرقابل باور از سوى اسدى زده شد. من 
عادت دارم در تمرینات کسى کار خوبى مى کند مى گویم 
عالى. البته ما موقعیت هاى دیگرى هم داشتیم ولى بازى 
نزدیکى بود زیرا دو تیم با کیفیت و خوب هستند. هر تیمى 
گل مى زند لیاقتش را دارد و یک گل عالى و غیرقابل باور 
از سوى اسدى زده شد. من عادت دارم در تمرینات کسى 
کار خوبى مى کند مى گویم عالى. البته ما موقعیت هاى 
دیگرى هم داشتیم ولى بازى نزدیکى بود زیرا دو تیم با 
کیفیت و خوب هستند. سرمربى سپاهان در مورد عملکرد 
رضا اسدى در این مسابقه عنوان کرد: رضا مرد اول زمین 
بود بازیکنى که مى تواند تغییر ایجاد کند و باید کار کند تا 
قوى تر شود و تیمى تر عمل کند تا به تیم ما بیشتر کمک 
کند. اگر شما اجازه بدهید مى گویم به کشورمان؛ چون 

شما اینجا هستید مى گویم کشورمان. 

11ورزش سال پنجم
شماره   1693

دوشنبه
1402.08.22
28    ربیع الثانى     1445/    13    نوامبر     2023

a r m a n m e l i . i r

دیدگـاه

گفت وگو

 ️︧﹊ ︣خ ﹨︀ در ﹡﹆︩ ︗︀ن︫   ︨﹜︧﹚︵ ️︧﹊ ︣خ ﹨︀ در ﹡﹆︩ ︗︀ن︫   ︨﹜︧﹚︵

  کوتاه
تسنیم: کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال ابلاغیه خود را 
درباره بازیکن سابق تیم ملى صادر کرد. به گزارش سایت رسمى 
فدراسیون فوتبال، با ابلاغ کمیته اخلاق، مجتبى محرمى، 
بازیکن سابق تیم ملى به دلیل نقض مقررات اخلاقى فوتبال 
متخلف شناخته و به موجب آن به مبلغ 200 میلیون ریال 
جریمه نقدى محکوم شد. در صورت درخواست تجدیدنظر 
خواهى با رعایت تشریفات قانونى مندرج در ماده 63 آیین نامه 
اخلاق، ظرف مدت یک هفته لایحه اعتراضیه منضم به رسید 

پرداخت هزینه دادرسى به کمیته اخلاق ارسال شود. 

بیــن المــلل
   ماریو بالوتلى که بین سال هاى 2007 تا 2010 براى تیم 
اینتر بازى مى کرد، معتقد است که اینتر تحت هدایت آنتونیو 
کونته بهتر از اینتر تحت هدایت سیمونه اینزاگى بوده است. 
بالوتلى در گفت وگو با شبکه تلویزیونى «TVPlay» در پاسخ به 
این پرسش که «آیا اینترِ کونته قوى تر از اینترِ اینزاگى بود؟»، 
گفت: اینزاگى آن تیم کونته را به ارث برد اما چندین بازیکن 
اینتر از آن زمان تغییر کرده اند و چند بازیکن سطح بالا به ترکیب 
نراتزورى اضافه شده اند، بنابراین مطمئناً همه چیز این اینتر 
نتیجه کار اینزاگى نیست، بلکه به خاطر باشگاه اینتر است. وى 
افزود: پیش از این اما اینتر تحت هدایتِ کونته ویرانگر بود. شما 

با وجود او روى نیمکت سخت تلاش مى کنید به عنوان بازیکن 
و خیلى خوب براى بازى ها آماده 
مى شوید اما شاید در طول مسابقات 
اینزاگى بتواند برخى از بازیکنان را 
به شرایط بهترى برساند. بالوتلى که 
در حال حاضر عضو تیم آدانا دمیر 
اسپورت است، این فصل در 4

بازى که براى این تیم 
ترکیه اى به میدان 
رفته، 3 گل به ثمر 

رسانده است. 

احتمال نقره داغ شدن گرایى 
با محرومیت از المپیک پاریس

 ایسنا: کاپیتان تیم ملى کشتى فرنگى به دلیل 
پرتاب بطرى آب به داخل تشک در جریان رقابت 
هاى جهانى صربستان، در خوش بینانه ترین 
حالت ممکن است یک سال از حضور در میادین 
کشتى محروم خواهد شد که در این صورت 
المپیک پاریس را از دست خواهد داد. در جریان 
برگزارى رقابت محمدرضا گرایى مثابل حریف 
ژاپنى در مسابقات کشتى فرنگى قهرمانى جهان، 
در شرایطى که گرایى در حال شکست مقابل 
حریف خود بود، یک بطرى آب از روى سکوهاى 
تماشاگران به روى تشک پرتاب شد؛ اتفاقى که 
منجر به وقفه در جریان مبارزه و در نهایت پیروزى 
محمدرضا گرایى شد. گرایى در نهایت در این 
رقابت ها به مدال برنز جهان و سهمیه المپیک 
رسید اما در صورت شکست در این مبارزه به 
مدال یا سهمیه المپیک نمى رسید. پس از این 
اتفاق ژاپنى ها با اعلام این که محمدعلى گرایى 
برادر محمدرضا گرایى عامل پرتاب بطرى به روى 
تشک بوده است خواستار برخورد با او شدند که 
در نهایت نیز وى از روى سکو به بیرون سالن 
هدایت شد. فدراسیون کشتى و محمدعلى گرایى 
دفاعیه خود در رابطه با این اتفاق را به اتحادیه 
جهانى کشتى ارسال کردند و قرار است کمیته 
انضباطى اتحادیه جهانى درباره میزان محرومیت 
گرایى تصمیم گیرى کند. شنیده شده اتحادیه 
جهانى کشتى با هدف جلوگیرى از تکرار این 
قبیل اتفاقات محرومیت سنگینى را براى کاپیتان 
تیم ملى کشتى فرنگى در نظر خواهد گرفت که 
طبق شنیده ها در خوشبینانه ترین حالت وى با 
محرومیت یکساله از حضور در میادین کشتى 
روبرو خواهد شد؛ اتفاقى که باعث خواهد شد 
گرایى نتواند شانس خود را براى حضور در آخرین 

المپیک دوران قهرمانى خود امتحان کند.

منهاى فوتبال 

المپیک 2024 پاریس لغو مى شود؟ 
رئیس کمیته بین المللى المپیک اعلام کرد 
جنگ باعث لغو المپیک نخواهد شد. به گزارش 
سایت rbc، توماس باخ، رئیس کمیته بین المللى 
المپیک گفت: بازى هاى المپیک پاریس به دلیل 
درگیرى هاى نظامى در جهان لغو نمى شود.  
توماس باخ گفت:  اکنون تنش ژئوپلیتیکى بسیار 
بالایى در جهان وجود دارد. اعلام اینکه ما بازى 
ها را قربانى خواهیم کرد، رویکردى کاملا اشتباه 

است. 
به گفته وى، با وجود جنگ هاى متعدد بین 
کشورها، ورزشکاران همیشه در این بازى ها 
شرکت مى کردند. باخ تصریح کرد این  رویکرد با 
مأموریت المپیک سازگار است. باخ خاطرنشان 
کرد که بر اساس تعریف سازمان ملل، 28 جنگ 
در جهان وجود دارد و کمیته بین المللى المپیک  
نمى تواند به «ایده اساسى ورزش» خیانت کند. 

ویــژه

عبدى کارهاى مهمى پیش رو دارد 

تیم ملى نوجوانان مقابل برزیل در جام جهانى زیر 17 سال به 
بردى تاریخى رسید. با مرور نتایجى که در گذشته گرفته ایم به 
این نتیجه مى رسیم که در رده پایه براى تیم هاى ملى کار خاص 
و بزرگى انجام نداده ایم. تنها در هر مرتبه به صورت گلخانه اى 
استعداد هاى شناسایى شده گلچین شده اند و به مصاف حریفان 
رفته اند که در برخى مواقع به واسطه کیفیت بازیکنان و تلاش 
کادرفنى نتایج بهترى به دست آمده است و اوج عملکرد ما 
در جام جهانى 2017 زیر 17 سال بود که توانستیم تیم هاى 
مطرحى را شکست دهیم و تا جمع 8 تیم برتر صعود کنیم 
که به اسپانیا قهرمان آن دوره خوردیم و باختیم. فوتبال قابل 
پیش بینى نیست و بار ها دیده ایم تیم هایى که انتظار آن نمى رود 
برابر بهترین تیم هاى دنبال برنده مى شوند. ما اگر10 بار با برزیل 
بازى مى کردیم 9 بار بازنده مى شدیم و یک بار برنده، در بازى 
روز گذشته هم آن یک بار به وقوع پیوست و نتیجه استثنایى 
را به دست آوردیم. بچه هاى ما ایثار کردند و با ازخودگذشتگى 
به دنبال برنده شدن بودند که روى اشتباهات برزیل باخت را با 
پیروزى عوض کردند؛ البته چنین اشتباهاتى در رده نوجوانان 
طبیعى است. گل اول برزیل کاملاً مدرسه اى و تمرین شده بود و 
مطمئن باشید بسیارى از بازیکنان همین تیم نوجوانان برزیل تا 
دو سه سال آینده جذب تیم هاى مطرحى مى شوند. بچه هاى ما 
اتفاقى برنده نشدند، چون نمى توان برزیل را اتفاقى برد، ولى علت 
اصلى اشتباهات فردى و تیمى حریف بود. حسین عبدى نتیجه 
بزرگى گرفت، ولى هنوز کار هاى مهمى پیش رو قرار دارد. او نباید 
اجازه دهد تا تمرکز تیم به هم بریزد و بازیکنان در باد شکست 
برزیل بخوابند. تیمى که بابت یک پیروزى غره شود و با تکبر در 
بازى هاى بعدى به میدان برود، به مشکل مى خورد. انگلیس 
10 گل به کالدونیاى جدید زد و حریف بسیار خطرناکى است. 
تیم ملى به دلیل برترى مقابل برزیل به احتمال زیاد از گروهش 
صعود مى کند، ولى اگر بتواند بازى حساب شده اى را برابر انگلیس 
انجام دهد و از این تیم هم نتیجه خوبى بگیرد، مى تواند به عنوان 
صدرنشین راهى مرحله حذفى شود و از مسیر مناسب ترى خود 
را به مراحل بالاتر بکشاند. کار سخت است، اما غیرممکن نیست. 
برترى مقابل برزیل، بارقه امید را براى آینده ایجاد کرد به شرطى 
که این استعداد ها را رها نکنیم. استعداد ها باید شکوفا شوند و 
نیاز به آموزش و پرورش دارند. از آن تیم 2017 اندك نفراتى 
چهره شدند و یکى دو مورد به تیم ملى بزرگسالان رسیدند. کار 
اصولى و بنیادى در رده پایه ها انجام نمى دهیم و طبیعى است 
که بازیکنان مستعد از چرخه خارج نمى شوند. بچه هایى که 
برزیل را شکست دادند از دل هزاران استعدادى که در فوتبال 
ما حضور دارند گلچین شده اند و امیدوارم ابزار تبلیغاتى نشوند 
تا همانند آن همه استعدادى که دیده نشده اند این بازیکنان 
هم از بین بروند. دلخوش نباشیم به یک پیروزى برابر برزیل و 
اجازه ندهیم تا این تیم خیلى زود از جام جهانى حذف شود. این 
بچه ها نیاز به حراست دارند و باید مراقب باشیم تا اسیر مافیاى 
فوتبال نشوند که براى سود هاى حرام خود، بازیکنان مستعد را 
مى سوزانند و محاکمه هم نمى شوند. استاندارد هاى فوتبال را در 
خصوص بازیکنان پایه رعایت کنیم. خروجى بازیکنان لژیونر 
هم به صفر رسیده و باید بنا بر استاندارد هاى روز دنیا بازیکنان 
را تربیت کنیم. اینکه بر حسب اتفاق و به صورت خودجوش 
بازیکنانى نظیر على دایى یا کریم باقرى در فوتبال ایران پدیدار 
مى شوند کاملاً به صورت استثناست و همیشگى نیست. ما به 
ندرت مى توانیم استعداد هاى ناب خود را در عالى ترین سطح 
ببینیم و حداکثر استعداد هاى ما در قاعده هرم مى مانند و به 
رأس هرم نمى رسند. از لحاظ تشکیلاتى و سازمانى دچار ایراد 
هستیم، چون این ارگان ها به لحاظ تخصصى و تجربى ایراد هاى 
بزرگى دارند. هفته گذشته فاجعه اى را رقم زدیم و دو نماینده ما 
در یک روز و به فاصله چند ساعت در ورزشگاه آزادى بازى کردند. 
شیوه آموزش غلط، ناهنجارى هاى رفتارى منتقل شده از جامعه 
به فوتبال، فقدان زیرساخت هاى کافى و مافیاى سودجو را اگر 
برطرف کردیم، آن زمان مى توانند استعدادپرورى را به بهترین 

شکل اجرایى کنیم. 

على لطیفى مهاجم سابق استقلال و تیم ملى 
فوتبال کشورمان در خصوص عملکرد شاگردان 
نکونام در لیگ برتر صحبت کرد. وى اعتقاد دارد 
بلانکو بازیکن حرفه اى است، اما در این چند 

بازى نشان داد که از اضافه وزن رنج مى برد.
  درباره پیروزى تیم فوتبال استقلال 
مقابل تراکتور در هفته دهم چه نظرى 

دارید؟
 استقلال بازى قابل قبولى انجام داد و 
موقعیت هاى خوبى برابر تراکتور خلق کرد. 
تراکتور یکى از پرمهره ترین تیم هاى ایران است و 
بازیکنان با کیفیتى دارد که در این دیدار هم چند 
فرصت گلزنى داشت، خصوصاً در اواخر بازى 
مهدى حسینى یک موقعیت مسلم را از دست 
داد.  استقلال شایستگى و لیاقت کسب 3 امتیاز 
را در دیدار مقابل داشت چون از هر نظر برتر از 
حریف بود. جواد نکونام و تیمش از لحاظ تکامل 
تیمى زمان بیشترى نیاز دارند تا با اقتدار بیشترى 
بازى ها را ببرند. نکونام توانایى درست کردن 
تیمى قدرتمند را دارد و اگر شرایط را به سمتى 
ببرد که روند پیروزى هایش ادامه داشته باشد، 

شانس اصلى کسب عنوان قهرمانى خواهد بود.
  درباره نقطه قوت استقلال چه نظرى 

دارید؟
 با توجه به اینکه استقلال مهره هاى خوبى 
دارد، مى تواند خیلى راحت تر در بازى هاى لیگ 
برتر نتیجه بگیرد. خوشبختانه نکونام فوتبال 
نتیجه گرا را بلد است که این یک نقطه قوت و هنر 
است. به خاطر اینکه عملکرد مربیان نتیجه گرا به 
گونه اى است که حتى در روز هایى که تیم شان 
100 درصد آماده نیست، باعث برنده شدن بازى 
مى شوند. در این زمینه نوع فوتبال نکونام و نام 
بزرگ استقلال به پیروز شدن هم کمک مى کند.
  نظر شما  درباره نقطه ضعف استقلال 

چیست؟
 آبى پوشان هنوز یک مقدار در خط دفاعى 
ضعف دارند. استقلال در فاز هجومى و خط حمله 
هم مى تواند متنوع تر کار کند و تنوع تاکتیکى 
بیشترى داشته باشد چون نکونام بازیکنان و ابزار 
بسیار خوبى دارد.  بلانکو بازیکن حرفه اى است، 
اما در این چند بازى نشان داد که از اضافه وزن 
رنج مى برد. او مى تواند در استقلال گره گشا باشد 
که مقابل تراکتور هم گل قشنگى زد و عملکرد 

مطلوبى داشت.

مسعوداقبالى
کارشناسفوتبال

لطیفى:
بلانکو بازیکن 

حرفه اى است اما 
اضافه وزن دارد 

 بازیکنان نساجى بعد از سوت 
پایان دیدار با ذوب آهن 
به قدرى ناراحت بودند که 
توان خروج از زمین چمن 
و حضور در رختکن را هم 

شتند.  ندا

درخشش هاى محمد صلاح 
با پیراهن سرخ رنگ لیورپول 
تمامى ندارد. او دیروز  بار 
دیگر بار پیروزى تیمش را بر 
دوش کشید و دو بار دروازه 

برنتفورد را باز کرد. 

الدار کورتانیدزه که بیش از 2
دهه قبل در میان طرفداران 
کشتى ایران شناخته   شده 
بود حالا در 51 سالگى با ظاهرى 
کاملا متفاوت در مسابقات 

کشتى حاضر شده است. 

ت
شــ

س نو
عک

﹊︧️در︪︩︠         ︣ه  ︫ 

مرفاوى: شکست برزیل کار بزرگى بود ولى به تیم فشار نیاورید

ورمزیار: خواندن شعار قهرمانى مى تواند دسیسه اى براى استقلال باشد 

با وجود او روى نیمکت سخت تلاش مى کنید به عنوان بازیکن 
و خیلى خوب براى بازى ها آماده 
مى شوید اما شاید در طول مسابقات 
اینزاگى بتواند برخى از بازیکنان را 
به شرایط بهترى برساند. بالوتلى که 
در حال حاضر عضو تیم آدانا دمیر 

اسپورت است، این فصل در 
بازى که براى این تیم 
ترکیه اى به میدان 
3رفته، 3رفته، 3 گل به ثمر 

رسانده است. 

2الدار کورتانیدزه که بیش از 2الدار کورتانیدزه که بیش از 2
دهه قبل در میان طرفداران 
کشتى ایران شناخته   شده 
 سالگى با ظاهرى 
کاملا متفاوت در مسابقات 

کشتى حاضر شده است. 

صادق ورمزیار مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال معتقد 
است سر دادن زودهنگام سرود قهرمانى مى تواند براى 

شاگردان جواد نکونام استرس ایجاد کند. 
برترى مقابل تراکتور 

صادق ورمزیار در گفت وگو با تسنیم، در مورد پیروزى 
2 بر صفر استقلال مقابل تراکتور در هفته دهم لیگ برتر 
اظهار داشت: این بازى از جهت کسب 3 امتیاز براى استقلال 
حائز اهمیت بود. در نیمه اول استقلال بازى خوبى به نمایش 
گذاشت و تراکتور را تحت تأثیر خودش قرار داد. در نیمه 
دوم استقلال خیلى زود به گل رسید و نبض بازى را در 
دست گرفت، اما در دقایقى توپ و میدان را در اختیار حریف 
قرار دارد. در واقع این کار ترفندى براى حفظ نتیجه توسط 
استقلال بود که توپ و میدان در دست رقیب باشد و در 
ضد حملات براى ثمر رساندن گل هاى بعدى تلاش کند. 
شاگردان نکونام در چند صحنه این فرصت را داشتند که 
گل هاى بعدى را به ثمر برسانند؛ اما موقعیت ها را از دست 

دادند. 

انتقاد از نکونام 
وى درباره انتقاد بعضى کارشناسان به جواد نکونام مبنى 
بر عقب نشینى تاکتیکى استقلال حین مسابقه همانند بازى 
شمس آذر گفت: با تمام احترامى که براى دوستان قائلم، با 
این عقیده موافق نیستم. وقتى تیم نکونام با نتیجه 2 بر صفر 
برنده مسابقه است، کار عقلانى این است که تیمش خیلى 
حمله نکند. هر مربى دیگرى باشد تلاش مى کند 3 امتیاز 

مسابقه را حفظ کند. 
شعار 

مدافع پیشین استقلال با اشاره به خواندن شعار قهرمانى 
توسط هواداران آبى پوش بعد از پیروزى مقابل تراکتور، تصریح 
کرد: یادمان باشد این موارد مى تواند دسیسه باشد. استقلال 
این فصل براى قهرمانى بازى مى کند اما وقتى این مسئله به 
صورت سرود قهرمانى خوانده مى شود، توقع از بازیکن و تیم 
بالا مى رود و آنها را درگیر استرس مى کند. وقتى استرس بین 
بازیکنان به وجود بیاید شرایط براى برد آنها سخت مى شود و 
در کل کار، کار اشتباهى است. مانند بسیارى دیگر از تیم توقع 

قهرمانى دارم اما معتقدم با همین شرایط فعلى و با همین نوع 
بازى باید کارشان را پیش ببرند. این توقع را در شعارها نباید 

بازتاب داد. 
عملکرد بلانکو 

وى با ارزیابى عملکرد بلانکو مهاجم خارجى استقلال، اظهار 
داشت: این مهاجم در بازى اول نشان داد از نظر فنى کامل و 
پخته است. با دو پاس رو به جلو در بازى اول پختگى خودش را 
نشان داد؛ اما در همان مسابقه مشخص بود که از نظر شرایط 
آمادگى جسمانى و شاید ذهنى ایده آل نیست. با گذشت دو 

هفته مى بینیم شرایط او بهتر شده است. 
در بازى تراکتور نیمه اول خیلى خوب ظاهر شد اما در 
نیمه دوم از نظر بدنى و بار فنى افت کرد و با تصمیم سرمربى 
تعویض شد. پیشکسوت استقلال گفت: فکر مى کنم این 
استقلال خوب پیش رفته و در مسیر قهرمانى قرار داد. نکونام 
به خوبى از عهده مدیریت بازیکنان برآمده است و امیدوارم 
مدیریت هم به باشگاه کمک کند تا روند نتایج خوب تداوم 

داشته باشد. 

کارشناس فوتبال مى گوید با وجود برترى 
تیم ملى نوجوانان ایران مقابل برزیل نباید 
فشار زیادى به این بازیکنان وارد کرد. صمد 
مرفاوى در گفت وگو با ایسنا درباره برترى 
تیم ملى نوجوانان ایران مقابل برزیل در 
جام جهانى زیر 17 سال اندونزى اظهار کرد: 
یک برد تاریخى و فراموش نشدنى بود که 
به یکایک اعضاى تیم تبریک مى گویم. یک 
تبریک ویژه هم به حسین عبدى مى گویم 
که تلاش زیادى براى تیم نوجوانان انجام 
داد و تیم نترسى را ساخت. او ادامه داد: باید 
به بازیکنان خسته نباشید گفت و امیدوارم 

دو بازى آینده دور گروهى را هم با موفقیت 
پشت سر بگذارند تا نام و پرچم ایران را در 
مسابقات جهانى بالا ببرند. مرفاوى درباره 
اینکه برد روز شنبه گذشته غیرقابل پیش 
بینى بود، گفت: این یکى از جذابیت هاى 
فوتبال است که هر روز غیرقابل پیش بینى تر 
از قبل مى شود. هیچ تیمى از پیش برنده یا 
بازنده نیست. همین برزیل قهرمان جهان 
بود اما کار راحتى مقابل ما نداشت. ما بدون 
ترس کامبک زدیم که کار بسیار بزرگى بود. 
این مربى فوتبال درباره رویارویى تیم ملى 
ایران با انگلیس در بازى آینده، توضیح داد: در 

مسابقات جهانى تمام تیم ها با قدرت مى آیند 
و تمام بازى ها سخت هستند. همان طور 
که جلوى برزیل نشان دادیم چقدر حریف 
سرسختى هستیم، براى انگلیس هم اینطور 

خواهیم بود. 
حتى بازى با نیوکالدونیا هم دشوار است 
و نباید به آنها به عنوان حریف ناشناخته و 
ضعیف نگاه کنیم. امیدوارم بچه ها با انگیزه 
خوبى که دارند در بازى حساس آینده هم با 
تمام قدرت بازى کنند. مرفاوى در خصوص 
اینکه با برد مقابل برزیل گمانه زنى ها پیرامون 
شانس صعود ایران از دور گروهى افزایش 

یافته، گفت: از الان که نمى شود چیزى را 
پیش بینى کرد. حداقل باید تا بعد از بازى 
انگلیس صبر کنیم. وقتى نمى توان بازى ها 
را پیش بینى کرد پس نمى توان جدول را هم 
پیش بینى کرد. نکته اى که وجود دارد این 
است که نباید انتظارات را از همین اول بالا 
برد و تیم ملى را تحت فشار گذاشت. برزیل 
را بردیم و کار بزرگى بود ولى نباید این بچه ها 
را تحت فشار بگذاریم. تیم هم نباید مغرورانه 
به بازى بعدى برود، معتقدم که مى توانیم کار 
بزرگى انجام بدهیم. امیدوارم تمام مردم ایران 

را شاد کنند. 

سپاهان یک- پرسپولیس صفرسپاهان یک- پرسپولیس صفر


